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Idén szerencsés helyzetben
van a város, hisz már harmadik
százévesét köszönthette rövid
idõ leforgása alatt. Ezúttal Je-
szenszky Antal ünnepelte a bû-
vös századikat július 19-én,
melynek örömére dr. Gyalog
Sándor alpolgármester és Tóth
Mihályné anyakönyvezetõ kö-
szöntötte július 21-én Vajda Pé-
ter utcai házában. Tóni bácsi jó
fizikai egészségnek örvend, de
sajnos hallása már nem tökéle-
tes, ezért lánya, Hantos Gusztáv
özvegye, Hédi néni mesélt életé-
rõl. Elmondta, hogy édesapja
Acsán született, ahol a család 30

S z á z é ve s e k é  i s  a  vá r o s

hold földön gazdálkodott, s ké-
sõbbi feleségét, Mocskonyi Jo-
lánt is itt ismerte meg. A közös
életet Lucfalván kezdték, ahol
Tóni bácsi gazdatiszt volt, fele-
sége pedig tanítónõ. Hédi néni
bevallása szerint szülei �gyönyö-
rû szép házat építettek�, de jött
a háború, s mivel édesapját be-
hívták mint tartalékost, édes-
anyja félt ott maradni, egyre in-
kább hazavágyott szülõvárosá-
ba, Szarvasra. Hazatértük után
Hilda testvérével már városunk-
ban folytatták a polgárit, ahon-
nan egyenes út vezetett a taní-
tóképzõbe. A háborúból való

Teljesen természetes mozdu-
lat ma már, hogy a vízcsapot ki-
nyitva vizet veszünk, a wc-t is
gyors mozdulattal öblítjük. Az is
természetes, ha e megszokott
mozdulatok hatására mégsem
jön a víz, akkor bosszankodunk.
Ha néhány óráig tart a vízhiány,
akkor hamar túl vagyunk rajta,
ha tovább, akkor a bosszússág
fokozódik. Rózsáson, a múlt hét
péntek óta nincs víz a csapok-
ban, az emberek ezzel arányo-
san bosszúsak, akkor is, ha az
önkormányzat ivóvizet biztosít a
lakóknak.

Kedden délelõtt Szalim
effendi Megálló büféjében a név-
adó tulajdonos üldögél, harmad-
magával. A Rózsáson élõ Farkas
András kérdés nélkül is mondja,
hogy bizony indulatosan vették
tudomásul, hogy elzárták a vizet
minden értesítés nélkül. Ecsete-
li a nehézségeket is, a tisztálko-
dásban, az emberi és állati higi-
éniában. Megfogalmazza sokak
gondolatát, hogy most, más
okok miatt csattant rajtuk az os-
tor, vízhiány formájában.

Szalim effendi tragikomikus-
nak tartja a helyzetet, egyébként
büféje az egyik kijelölt hely,
ahol a lakosság hozzájuthat a
palackozott ivóvízhez. Elmond-
ja még, hogy a csatornához jár
fürödni, de nem érti meg, hogy
miért kellett a vizet elzárni.

Ahol a vizet elzárták, a Rózsás
Major Kft. (korábban Laposi Bt.)
telephelyén, dr. Dezsõ István ad
felvilágosítást a történtekrõl. �
Az ÁNTSZ-tõl érkezett egy víz-
minta eredmény, amiben az állt,
a lakossági ágban vett minta mi-
nõsége nem alkalmas ivóvíznek,
ezért � miután ennek esetleges

Víz nélkül, Rózsáson
következményeiért nem vállal-
hatjuk a felelõsséget � elzártuk
a lakossági ágon a vizet. Tulaj-
donostársam július 15-én érte-
sítette errõl a terület önkor-
mányzati képviselõjét. Az
ÁNTSZ valószínûleg a lakossági
ágon végzett munkák után vizs-
gálta a vízminõséget, mi a tele-
pi rendszerben lévõ vízrõl ren-
delkezünk alkalmas minta-ered-
ménnyel, de úgy tudom most
megvizsgálják újra ezt a vizet is.

� A probléma azért régebbi
keletû...

� Igen, tulajdonképpen a te-
lep megvásárlásával egyidõs,
mert kényszerûen kerültünk la-
kossági áram-, és vízszolgáltatói
szerepkörbe, pedig sem jogo-
sultságunk, sem idõnk nincs
erre. Meg is próbáltuk az önkor-
mányzattal tisztázni a helyzetet,
1999-ben ígéretet is kaptunk rá,
de semmi nem változott. Azt
szerettük volna, ha a lakossági
ágon elhelyezett mérõóra állása
alapján az önkormányzat ne-
künk megtéríti a víz árát, és a
lakossággal valami módon meg-
egyezik a vízdíj rendezésérõl.
Ezt határozatban rögzítették, de
azóta sem fizettek. Úgy látom,
az önkormányzat hátom éve tol-
ja maga elõtt ezt a gondot, a mi
rovásunkra.

Az ominózus rózsási lakások
egyikénél éppen vakolnak, ami-
kor kérdem a tulajdonost � ne-
vét nem árulta el �, hogy hon-
nan van a habarcshoz víz. Mint
mondja a közeli csatornából, de
azt, hogy a vezetékbõl nem fo-
lyik, nehezen viselik. Drága
mulatság a vizet hordani távol-
ról, kocsival.

Folytatás a 3. oldalon

Ez  je l lemezte  mindíg  is  a
mai Szarvasi  Városi  Bíróság
épületét, melynek centenáriu-
m i  ü n n e p s é g é t  r e n d e z t é k  a
múlt héten pénteken. A vendé-
geket � köztük dr. Zanathy Já-
nost, az Országos Igazságszol-
gáltatási Tanács Hivatalának
vezetõjét és dr. Szelényiné dr.
Roszik Erzsébetet, a Pest Me-
gyei Bíróság elnökét, az Orszá-
gos  Igazságszolgáltatási  Ta-
nács tagját dr. Baur Pétert, a
Megyei  Bíróság elnökét ,  dr .
Veress Gabriellát a Megyei Fõ-
ügyészség vezetõjét, a szarva-
si bíróság korábbi elnökeit, az
ü g y é s z s é g  v e z e t õ j é t ,  d r .
Molitorisz Pált, a városi kapi-
tányság vezetõjét, Oltyán Sán-
dort, nem utolsó sorban Babák
M i h á l y  p o l g á r m e s t e r t  é s  d r .
Gyalog Sándor alpolgármestert
� dr. Gyalogné dr. Varga Éva a
bíróság elnöke köszöntötte.

Igényes épület,
színvonalas munka

Elsõként a szarvasi születé-
sû dr. Roszik Erzsébet adott
rövid történelmi összefogla-
lót  a  város fejldõésérõl,  az
igazságszolgáltatás újkori ki-
alakulásáról. Irodalmi és tör-
ténelmi idézetekben bõvelke-
dõ beszédében a bírói hiva-
tást nem könnyû feladatnak
nevezte, hangsúlyozva, hogy
mindíg vannak új dolgok, ki-
hívások az igazságszolgálta-
tás terén is. Összevetve a tör-
ténelmi idõk bíráinak, s a ma-
iaknak a segítségére levõ em-
bereket,  úgy kívánt minden
jót a Szarvasi Városi Bírósá-
gon dolgozóknak, hogy meg-
jegyezte: talán a jövõben is-
m é t  t ö b b  s e g í t s é g  l e s z ,  s
könnyebbé válik az igazság-
s z o l g á l t a t á s b a n  d o l g o z ó k
helyzete is.

Folytatás a 3. oldalon

hazatérés után Tóni bácsi Rózsá-
son dolgozott udvarosként az
állami gazdaságban hosszú éve-
ken keresztül, egészen nyugdíja-
zásáig. Jelenleg lányával él ab-
ban a házban, ahol a 60-as évek-
ben elhúnyt felesége is született,
s itt köszöntötte családja is a
már több mint száz évet maga
mögött tudható bácsit. A látoga-
tás végén búcsúzóul dr. Gyalog
Sándor alpolgármester és Tóth
Mihályné anyakönyvezetõ még
egyszer jó egészséget és továb-
bi szép éveket kívánt az évszá-
zadot megélt ünnepeltnek.

 J. K.

Jöjjön el Õn is, ünnepeljük együtt Szarvas Város napját!

Mindenkit szeretettel várnak a Rendezõk!


